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Tid Punkt Emne Ansvar 

15:00-
15:15 

1.0 Formalia 

Valg af dirigent og referent: SS er dirigent, CG er referent 

FU 

15:15-
16:30 

2.0 Siden sidst 

- Velkomst og præsentation af nye bestyrelsesmedlemmer 

- HU forløb øst (inkl CG): indtil videre er den 3-delte HU i 

Region Øst skrinlagt grundet større bekymring bl.a. fra 

YODAs side. YODA tilkendegiver en bekymring om at 

såfremt størstedelen af kursister skal forbi NFS i et år, vil 

uddannelsen blive ringere for alle, da det er vores holdning 

at uddannelsen i NFS ikke er god nok sammenlignet med 

resten af Region Øst. Der er meldt ud fra Andreas Balslev 

og UAO RH Anders at YODA skal være mere klar i forhold til 

hvad vores holdning er. Vi mener ikke at kursister skal 

tvinges i forløb de ikke har lyst til og NFS derfor må sætte 

ind for at gøre deres uddannelse lige så god som andre 

hospitaler i DK. CG foreslår en klar 5-års (eller 3 års) plan 

for NFS der skal flytte hospitalet til niveau som andre 

yderhospitaler i Øst. Der er ikke enighed om hvorvidt en 

anderledes parring eller sammensætning af forløb med NFS 

vil give en bedre tilslutning til HU forløb. YODA vil gerne 

være stålfaste på at der ikke er noget der hedder at A eller 

B forløb. Vi vil gerne læne sig op ad ‘hvad mener DOS en 

god afdeling er’. YODA mener at en af NFS største 

svagheder er et manglende højt fagligt niveau bl.a. pga. 

Færre traumatologiske operationer om året sammenlignet 

med andre perifære hospitaler. VI foreslår bl.a. at NFS må 

være kreative (evt. Via fokuserede ophold) således at 

kursisterne får kniven i hånden mere bl.a. til elektive 

indgreb. YODA foreslår et stærkere og mere synligt 

uddannelsesteam. YODA tilkendegiver at vi gerne vil være 

med når beslutningerne skal tages. Konklusivt er der 

enighed om at NFS først må bevise at det er et godt 

uddannelsessted før vi skal sende flere (eller færre i 

længere tid) afsted til NFS. 

- Mål for 2022 inkl. revideret fremtidsplan: YODAs vigtigste 

mål for 2022 er at få alle vores kurser op og køre igen i det 

omfang det er muligt i fht. restriktioner. Vi sætter et mål 

FU 
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om at der skal være minimum et socialt arrangement (med 

fagligt indhold) pr. Region i 2022. Paul vil meget gerne stå 

for at arrangere i Øst. Vi skal derudover have snakket med 

alle subspecialer om at få en yngre ortopæd repræsentant i 

alle selskaber inden udgangen af 2022. Vi har i 2021 fået en 

repræsentant i DSOI og har fået indvalgt en rigtig god 

kandidat.  

- Manglende besat post i syd: Sabine arbejder på at få en 

anbefalet kandidat. Kia har medgivet at såfremt der ikke 

findes en kandidat vil hun gerne fortsætte et år mere 

såfremt hun frigøres fra region syd ansvarliges post i 

uddannelsesrådet. Michael vil gerne overtage den plads 

såfremt der ikke findes en ny region syd ansvarlig.  

- Godkendelse af ansøgte arrangementer (MG): En 

ansøgning fra SAKS ortopædkirurgi (studerende) Aarhus 

der går på at få stillet et beløb til rådighed til at låne 

MidtSim for at højne uddannelse af stud.med. Der er bred 

enighed om at afvise ansøgningen på baggrund af at det 

ikke gavner vores medlemmer (yngre læger). YODA vil dog 

gerne bidrage med viden og undervisere mv. Christina 

melder sig som kontaktperson til SAKS Aarhus. 

- Der ligges op til at der på hjemmesiden skal stå at der er 

mulighed for at søge kurser/møder og også hvilke typer af 

kurser og også hvem kurserne skal imødekomme (egne 

medlemmer). Mathias og Michael er på den. 

- FU sætter sig ned og finder ud af om der i år skal sættes en 

større pulje til ansøgte arrangementer (jf. YODAs egne mål 

om arrangementer 2022) 

2.1 Forårsmøde 

- Evaluering FM21: Alt i alt har vi fået overvejende gode 

evalueringer på mødets indhold, sted, bespisning samt fest. 

Primære kritikpunkter går på bedre forhold til festen samt 

mere luft i program til networking. Forslag til forbedringer 

og idéer til nye temaer tages til efterretning.  

- Status FM22: Programmet for 2022 er fastlagt og der er 

fundet gode undervisere til alle foredrag og workshops, vi 

mangler dog en enkelt endelig tilbagemelding. SS vil gerne 

Cæcilie 
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stå for den primære kontakt. Der er enighed om at 

programmet skal tilrettelægges med mere luft til 

networking og en bedre sjovere fest for alle, herunder leje 

eller indkøb af soundbox. CWG er begyndt at tage kontakt 

til samarbejdspartnere i industrien i december.  

- Festudvalg nedsættes: Cæcilie, Sabine, Casper, Trine, Signe, 

Jeppe 

 2.2 Regionerne 

SYD: nihil 

ØST: Trine går i gang med at planlægge skadestue kursus 

NORD: Basale adgange – 15.-16. Marts i Aarhus 
Skadestuekursus - forårskursus skal planlægges 
Uddannelsesrådet - 24. Marts  
 

 

X 

Trine 

Christina 

16.30-
17:00 

 Pause  

17:00-
17:45 

2.3 Forskningsudvalget 

Tumorkirurgi – En idé fra Salameh. Et webinar der skal omhandle vejen fra 
tumorsuspecio til MDA konf osv. Hvad sker der derinde? Christian går til 
Salameh og arbejder videre på idéen 

Netværksgruppe - fra hver region: Vil arbejde på at etablere en 
netværksgruppe samt overblik over hvor der findes kliniske lektorer og 
hvad de laver. Lave en tilgang til hvem man kan opsøge når man skal i gang 
med at forske. Skal være tilgængelig på hjemmesiden 

Forskningsoversigt 
Kæmpe ros til Posterwalken, både til YODA og til frivillige moderatorer. 
Kæmpe tak til Salameh men også stor tak til Alexander Amundsen 

- Der har desværre været et større frafald til seneste 

webinar. Der skal arbejdes henimod at frafaldet mindskes 

mest muligt. 

Christian 

 2.4 Uddannelsesudvalget 

- Året der gik; uddannelsesmanual, det mener DOS, møde 

med PKL’er og planer for uddannelse af supervisorer 

- Næste års planer; a-kurser, uddannelsesbank: Kan man 

bedre a-kurserne således at man undgår dage med 

unødvendig basal (eller for specialiseret) viden. Især 

Casper 
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traume 1 er skævvredet med 1 dags mini-ATLS for at 

imødekomme de kursister der ikke har været på ATLS. 

- DOS-kongres og næste års kongres: Kan man overveje at 

lave en pris til bedste forskningsvejleder for at rette fokus 

på det? Enighed om at det er ret vigtigt med gode vejleder.  

Der arbejdes videre på det. 

- Diskussion om 2-/3-delte HU-forløb (hvis ikke det er det, 

der er på punkt 2.0).  er gennemgået 

- Ambitionsniveau for året i YODA – 

uddannelsesarrangementer? Er diskuteret tidligere 

 2.5 Kursusudvalget 

- Sutursæt til kursister 

- Planlagt: Basal suturkursus SYD og ØST januar 2022, datoer 
for avanceret på vej 

- Evt. genoptagen af skadestuerøntgenkursus? Enighed om at 
det ville være rigtig godt hvis der kom gang i kurset igen. 
Signe går i gang med planlægningen 

Signe 

2.6 Web og nyhedsbrev 

- Hjemmesiden: Gennemgang af denne i F22 mhp. 

Ændringer. Nogen som har noget som skal rettes/fjernes? 

Alle lover at kigge på siden og melde tilbage såfremt de 

finder ting til rettelse 

- Nyhedsbrev: De forskellige udvalg må gerne sende indhold.  

Michael 

17:45-
18:00 

3.0 Evt. 

- Der skal laves nyre poster (bannere). Vi beholder 

nuværende. Vil vil gerne have lavet 3 nye der skal være 

nemmere at betjene. Jeppe hører Kia (der var på den) om 

hvad status er og går selv videre der fra. 

- Christina: hvordan finder man ud af hvor man kan trække 

deltagere ud til kursus. Der findes hvidbog på boxen. Ellers 

ved Michael og Mathias ved det. 

- Sabine: man skal udføre de opgaver man påtager sig. Man 

skal som bestyrelsesmedlem tjekke sine mails jævnligt. 

Man skal som bestyrelsesmedlem prioritere at deltage i 

bestyrelsesmøderne. 
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- BM: 3.3.22, 28.4.22 (INTERNAT, heldagsmøde), 14.9.22, 

3.11.22 (online). Alle møder er som udgangspunkt kl 17.30 i 

Odense. 
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